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Beantwoording wethouder R. van Leeuwen 
Voorzitter, geachte leden van de Raad,

Ik wil beginnen met een verrassende constatering vooraf: dhr Broere en ik zijn het op één 
punt volkomen met elkaar eens! Hij stelt dat uit onderzoek blijkt dat “Dalfsenaren tot de 
gelukkigste mensen van Nederland behoren en daar gaat het uiteindelijk allemaal om”. Ik 
deel deze mening en het is in mijn ogen een groot compliment voor ambtenaren, Raad en 
College. In principe heb ik hiermee alle vragen beantwoord lijkt me voorzitter.
Maar ik neem aan dat u hier geen genoegen mee gaat nemen.
Fijn dat u uw waardering heeft uitgesproken voor eenieder die mee heeft gewerkt aan de 
totstandkoming van deze begroting. Het voelde, zoals u heeft meegekregen, als een rit in 
een achtbaan. Aan het einde van de rit kwam de septembercirculaire en werd het rustig.
Het CDA spreekt over de zon die is doorgebroken. Toch zijn er nog vele wolken in de lucht, 
waaruit elk moment flinke buien kunnen vallen. Mede dankzij de eerder door de Raad 
getroffen financiële maatregelen, zullen deze veel minder impact hebben dan de wolkbreuk 
van 4 juli j.l.
Vooraf wil met u delen dat het college dringend adviseert om niet nu allerlei bezuinigingen 
en lastenverzwaringen al te gaan terug draaien, maar dit in het brede perspectief te 
betrekken van de PPN 2023. Naar verwachting is er dan een nieuwe regering, is er 
duidelijkheid over de herstructurering van het gemeentefonds en de gelden voor jeugdzorg. 
Er zijn een aantal vragen gesteld die ik nu met genoegen zal proberen te beantwoorden.
Het activeren van het beleidsplan spelen, komt op een structureel bedrag van €70.000 per 
jaar. 
(In het kader van de bezuinigingen op het speelruimtebeleid is er toegezegd dat er een integrale 
aanpak komt voor spelen, bewegen en ontmoeten. De kaders voor deze integrale aanpak worden 
door uw raad vastgesteld in het Preventiebeleid (november) en het Integraal Beleidsplan Openbare 
Ruimte (november) en de Omgevingsvisie (2022). Na vaststelling van deze plannen wordt er een plan 
van aanpak opgesteld voor een nadere uitwerking van deze integrale aanpak van bewegen, spelen en 
ontmoeten. Dit plan van aanpak wordt vastgesteld door het college en ter informatie naar de raad 
gestuurd).

Om alle wegen op B niveau te onderhouden is jaarlijks €250.000 nodig, volgens 
onderzoeksbureau CYBER. De éénmalige kosten om dit te bewerkstelligen zijn lastig in te 
schatten.
Recentelijk heeft de burgemeester het onderzoek van PB Dalfsen mbt de rondweg in 
ontvangst genomen. Ambtelijk wordt hier een reactie op voorbereid. 

(de planning is om de eerste helft van 2022 een onderzoek uit te voeren. Daarbij wordt niet alleen 
gekeken naar de hoeveelheid verkeer, maar wordt ook inzichtelijk gemaakt of dit verkeer doorgaand 
verkeer is, of een bestemming in Dalfsen heeft. Voor dit onderzoek is bij de provincie subsidie 
aangevraagd en dit is ook toegekend.)

Zoals bekend zijn we al 1,5 jaar bezig met het meten van verkeersintensiteiten in en rond 
Dalfsen. Dit ter voorbereiding op een verkeersplan, waarbij ook de ontsluiting van 
Oosterdalfsen en de gevolgen van de nieuwe N340 worden meegenomen. Hetzelfde staat 
voor Nieuwleusen Noord op de rol, nadat de werkzaamheden aan de N377 zijn voltooid. Dit 
gebeurt ism de Provincie, PB en de actiegroep.
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Na afsluiting van het gehele project Vechtdal verbinding, N340-N377 zal er met de provincie 
en de gemeenten Ommen en Hardenberg verder worden gewerkt aan het verkeersveiliger 
maken van de parallelwegen. De financiën lieten het binnen dit project niet toe. 
Afgesproken is hier andere financiële bronnen voor aan te boren. Fietssuggestiestroken 
kunnen daar zeker een rol in spelen.

(De parallelwegen zijn in eigendom en beheer van de provincie. Binnen het project Vechtdalverbinding 
zijn de bestaande parallelwegen verbreed. Daarnaast is aandacht besteed aan de belangrijkste 
fietsroutes, zoals de route tussen Zwolle en Dalfsen. Hier wordt nog een fietstunnel onder het spoor 
aangelegd en wordt van de zuidelijke parallelweg een vrij liggend fietspad van 4 meter breed 
aangelegd.  Op de route tussen Dalfsen – Oudleusen en Ommen is onder de rotonde Oudleusen een 
fietstunnel aangelegd. Daarnaast is de noordelijke parallelweg een fietsstraat geworden.)

De begraafplaats aan de Ruitenborghstraat ziet er inderdaad slecht onderhouden uit. Het 
eerste stuk waar je tegenaan kijkt zijn graven met eeuwigdurend recht. Hier zijn de 
erfgenamen verantwoordelijk voor het onderhoud. Vóór Corona crisis was er een particulier 
initiatief om er iets aan te gaan doen. Helaas is er nog niets gebeurd. Ik wil u toezeggen dat 
wij gaan onderzoeken wat er hier mogelijk is en welke rol de gemeente daarbij zou kunnen 
hebben. 
Voor het deel dat de gemeente onderhoud gelden eigen normen.

(De wijze van beheer is sinds een jaar of 5 veranderd. Voorheen werd alles geschoffeld, maar dit was 
erg arbeidsintensief. Er is voor gekozen om een langzaam groeiend grasmengsel in te zaaien wat 1 
keer per 4/6 weken wordt gemaaid. Daarnaast volgt er komend winterseizoen een snoeironde van de 
aanwezige bomen en heesters en de bossingel. Er komen zowel positieve reactie als minder positieve 
reacties bij de begraafplaats beheerder over deze vorm van beheer.)

Het zou inderdaad zo kunnen zijn, dat als gevolg van de stijgende kosten voor het 
levensonderhoud er meer geld nodig is voor ondersteuning. Dit nemen we natuurlijk mee in 
de P&C cyclus. 

(Het is goed om te weten dat de uitkeringsnormen wettelijk worden vastgesteld, daarbij wordt jaarlijks 
rekening gehouden met een verhoging door bijv. inflatie. We kunnen vanuit Dalfsen dus niet zelf 
uitkeringsnormen verhogen. Het kan zijn dat mensen door de stijging in kosten van levensonderhoud 
niet meer uit komen met hun inkomen. Gevolg kan zijn dat de meldingen schuldhulpverlening stijgen 
of dat meer mensen zich melden voor bijzondere bijstand. Ook bij bijzondere bijstand hebben we 
vastgestelde inkomensnormen, bedragen en doelen waarvoor we financiële ondersteuning bieden. 
Die normen stellen we zelf als college vast, daarin hebben we beleidsvrijheid.)

Op het gebied van de energie-armoede wordt momenteel op Rijks niveau nagedacht over 
oplossingen. Zodra die bekend zijn zullen we daar naar handelen.
Bij meerdere partijen lezen we tevredenheid over het gedegen financiële beleid in de 
afgelopen jaren. Het college is met u van mening dat je altijd kritisch moet kijken naar 
inkomsten en uitgaven. Waarbij de stelling “zonder plan geen poen” zich uitbetaald.  Dank zij 
de goede financiële positie zal Dalfsen in staat blijken toekomstige grote uitgaven te 
realiseren. Denk daarbij bijvoorbeeld aan het vervangen van kunstgrasvelden, maar ook op 
het gebied van vervanging van kapitaalgoederen.
De extreme hoosbui van 4 juli heeft op meerdere plekken in Oudleusen en Dalfsen tot forse 
overlast geleid. 
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Overigens hebben we hierdoor een beter inzicht gekregen van de kwetsbare plekken in 
beide kernen. Enkele plekken, zoals bedrijventerrein en het zorgcentrum Rosengaerde 
waren niet uit de (theoretische) stresstest naar voren gekomen. Ook zijn door de forsere 
buien een paar doorstromingsproblemen aan het licht gekomen. Deze werden veroorzaakt 
doordat er in enkele dammen geen duiker is aangelegd en doordat sloten zijn dicht gegooid.
Dit vergt de komende tijd de nodige aandacht.

Op dit moment is de ontsluiting van Grift 3 nog toereikend en is een tweede ontsluiting niet 
nodig. In samenhang met eventuele uitbreidingsplannen wordt er natuurlijk altijd ook naar 
de ontsluiting gekeken.
Diverse partijen hebben iets gezegd of gevraagd over heffingen en belastingen. Mét het CDA 
zijn wij van mening dat het verstandig is om niet nú al de hondenbelasting af te schaffen. 
Ook wij zijn van mening dat het verstandig is om een eventuele overgangsregeling af te 
wachten.
Gelet op de reeds aanwezige werkdruk en de forse knelpunten in de organisatie voelen wij 
niets voor een inventarisatie naar de effecten van de bezuinigingen en de mogelijke 
knelpunten. Dit zal het probleem intern alleen maar doen toenemen, want u noemt er nogal 
wat. We hebben destijds de keuzes gemaakt en toen zijn ook de maatschappelijke gevolgen 
afgewogen. Ik verwijs u graag naar de lijsten met bezuinigingen die u vorig jaar hebt 
gekregen.
De gemeente Dalfsen is onderdeel van het regionaal werkbedrijf Zwolle. Na het 
verantwoordelijk worden voor re-integratie en werkgelegenheid zijn hier afspraken gemaakt 
hoe we in de regio samenwerken. In Dalfsen is het beleidsplan re-integratie opgesteld 2019-
2022, waarin gesteld wordt dat iedereen, op eigen niveau, meedoet. Het lukt in Dalfsen ook 
om statushouders in toenemende mate te begeleiden naar werk. Dit kost meer tijd en geld 
maar het werkt. Al met al zijn wij van mening dat een basisbaan op dit moment weinig 
toevoegt aan het beleid. De PvdA stelt dat er groepen zijn die niet goed worden 
meegenomen, graag ontvang ik van u de namen.

(Om de volgende redenen:
 We hebben al veel mensen die het zonder ondersteuning op de ‘gewone’ arbeidsmarkt niet 

redden. Zij worden via jobcoaching en/of loonkostensubsidie ondersteund om zo rechtstreeks 
bij werkgevers in dienst te kunnen, of we detacheren ze via Stichting Dalfsen Werkt. Een groot 
gedeelte stroomt dus, met blijvende ondersteuning, uit naar een reguliere baan. 

 Werkplekken voor bijstandsgerechtigden om werkervaring op te doen en te re-integreren: dat 
kan nu ook, met behoud van uitkering of gedetacheerd via SDW. Ook hebben we veel 
vrijwilligersplekken waarin mensen met behoud van uitkering structuur krijgen en werken aan 
sociale contacten. 

 de groep waarvan werk definitief niet haalbaar is en die niet zullen uitstromen naar werk: deze 
groep brengen we nu met verbeterde registraties in beeld. Een groot gedeelte daarvan is nu al 
via vrijwilligerswerk actief. Het gaat dan meestal om een klein aantal uren (geen fulltime baan) 
waarin mensen werken. 

 De betaalbaarheid is wel een belangrijk punt: beoogt men dat men met de basisbaan 
uitstroomt uit de uitkering? Het gaat zoals gezegd meestal om mensen met een laag aantal 
werkzame uren. Mensen die nu met behoud van uitkering op deze plekken actief zijn, 
behouden hun uitkering waarvoor we de rijksbijdrage ontvangen. Stromen zij uit naar een 
basisbaan dan is de vraag hoe dat loon gefinancierd gaat worden aangezien het rijksbudget 
voor de uitkering door de uitstroom vervalt. 

Komend jaar wordt het beleidsplan herzien, op dit moment is het vrij succesvol.)
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Zoals bekend vinden wij biodiversiteit erg belangrijk, evenals ecologisch beheer. Momenteel 
ligt er een subsidieaanvraag bij de provincie. Wij verwachten een positieve reactie daarop. 
Met dit bedrag kunnen wij alle bermen gaan inventariseren, waarna middels een 
uitvoeringsprogramma een prioritering (en start) gemaakt kan worden met concretere 
vormen van ecologisch bermbeheer.

Voor de nieuwe raad is geen 300.000,- voor nieuw beleid, maar 250.000 in 2022 en de jaren 
erna zelfs 500.000 gereserveerd. 

Tot slot voorzitter wil ik afsluiten eveneens met een citaat.  Als u aan deze wethouder 
financiën vraagt wat hij van deze begroting vindt dan wil ik Daniël Lohues citeren: 
“ik zou haast zeggen ja het mag welzo”.

Beantwoording wethouder J. Uitslag

Samenwerking voorveld / bibliotheek [CDA-1, PvdA-2]
De betrokken partijen (bibliotheek, SAAM, De Kern, MEE en GGD) zijn met elkaar aan het kijken hoe 
zij invulling geven aan het nieuwe preventiebeleid. Dit vraagt tijd en energie. Om de partijen hierin te 
ondersteunen is de raad gevraagd incidenteel € 50.000 ter beschikking te stellen. Het is verder nog te 
vroeg om te constateren dat de bezuinigingen niet te realiseren zijn. Het vraagt om anders met 
elkaar werken en bijvoorbeeld meer inzet van vrijwilligers bij werkzaamheden waar dat mogelijk is. 
De subsidie van de bibliotheek wordt overigens pas met ingang van 1 januari 2023 doorgevoerd (als 
gevolg van een meerjarige subsidie). 
Voorkeur van het college zou zijn om de uitkomsten van het gesprek tussen partijen af te wachten en 
bijv bij de eerste Bestuursrapportage (voor 2022) of de Perspectiefnota (voor 2023 ev) hier een 
besluit over te nemen. 

Infopunten [CDA-2]
Over de werking van het infopunt bent u in het voorjaar geïnformeerd. Bij de stukken voor het 
nieuwe preventiebeleid dat deze maand in de raad wordt besproken is een aanvullend onderzoek 
gevoegd over de doorontwikkeling van deze infopunten. Hierin is ook aandacht voor bezetting, 
bemensing, kennis. De doorontwikkeling heeft overigens relatie met de ontwikkeling van de toegang, 
het uitvoering geven aan het nieuwe preventiebeleid en is met alle partners die daarbij betrokken 
zijn. De bibliotheek is hierin een van de partijen.

IHP [CDA-9]
Ook wij kijken uit naar de bespreking van het Integraal HuisvestingsPlan in de gemeenteraad, waarbij 
het primair gaat om de uitgangspunten als vertrekpunt voor de huisvestingsopgaven. Er sprake van 
een forse opgave voor het primair onderwijs. Volgens de voorstellen zullen we in 2022 de 
huisvestingsopgave voor het onderwijs in Nieuwleusen nader concretiseren.  Daarbij wordt ook de 
ruimtebehoefte van het Agnieten College (in de huidige opzet) meegenomen. Daartoe zijn we met 
het Agnieten College aan het verkennen wat hoe de leerlingaantallen op langere termijn zullen 
verlopen. 
Tot nu toe hebben ons geen signalen bereikt over een wens tot aanbod van een volledig Havo en 
VWO aanbod, maar het is een interessante gedachte. Het is wel in de eerste plaats aan het Agnieten 
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College zelf om te bepalen welk onderwijs wordt aangeboden in Nieuwleusen. Een dergelijke stap zal 
van het Agnieten College het ander vragen. Bij het verkennen van de huisvestingsopgave zal, in geval 
het Agnieten College dezelfde wens heeft, globaal worden bekeken welke gevolgen het uitbreiden 
naar volledig Havo-VWO aanbod heeft voor deze opgave en de (extra) financiële gevolgen daarvan 
voor de gemeente. 

VTE [CDA-10]
Bij het Vechtdal beperkt het college zich niet tot de Vecht, daar horen Nieuwleusen en Lemelerveld 
vanzelfsprekend ook bij. Het zijn daarbij primair de ondernemers die het moeten doen. We 
stimuleren en faciliteren op verschillende manieren. Bijvoorbeeld door medefinanciering van het 
project ‘Zorgeloos Vechtdal’ waar ondernemers vanuit de hele gemeente mee doen. Ook de impuls 
in Nieuwleusen mbt de musea is een sprekend voorbeeld.

Jongeren/ondersteuning zwakkeren [CU-1, CU-3]
Het beleid van de gemeente is erop gericht om inwoners in hun kracht te zetten zodat ze zo veel 
mogelijk zelfstandig mee kunnen doen aan de samenleving. Onze partners, zoals de bibliotheek, 
SAAM en vluchtelingenwerk, zijn actief op het gebied van ondersteuning en versterking van onze 
inwoners. Zij verzetten veel en goed werk. Voor wat betreft laaggeletterdheid: we gaan in 2022 
nauwer samenwerken met het Taalpunt voor het vroegtijdig signaleren van laaggeletterdheid bij 
aanmeldingen bijstandsuitkeringen. De trainingen lees-, schrijf- en digivaardigheid bij het wijkteam 
SDW worden waar gewenst gewoon vervolgd. 
De Participatiewet, waar de uitvoering van de bijstand is verankerd, is behoorlijk regelrijk als het gaat 
om de vrijlating van inkomsten en de regels omtrent de uitvoering van de Participatiewet. De extra 
inspanning hier is dus best complex. Maar de focus van de consulenten is steeds gericht op maatwerk 
en het vinden van goede oplossingen. De gemeente Dalfsen staat bekend om het hebben van een 
goed sociaal vangnet, onze ambitie is om dat zo te houden.  

Grens bijzondere bijstand [PvdA-5]
De grens van 110% van de bijstandsnorm is vrij normaal in Nederland als norm voor de bijzondere 
bijstand. In dit opzicht zit Dalfsen dus écht niet zo laag. Voor specifiekere gemeentelijke regelingen 
zoals de kindregeling en de regeling voor gehandicapten en chronisch zieken ligt de norm in Dalfsen 
zoals bekend hoger (120%). Elke grens is overigens arbitrair. Daarbij waarschuwt hetzelfde pamflet 
ook voor de armoedeval; dat werken niet loont, maar nadelig wordt als een overgang te groot is. 
Hoofdvraag in deze is of dit voorstel op dit moment, met het huidige rijksbeleid, de meest 
(kosten)effectieve manier van armoedebestrijding is voor onze gemeente. 

Kindregeling [CU-5, PvdA-M1]
Het gebruik van de kindregeling schommelt rond de 200. De telling op 1 juli (194) was een 
momentopname. (PM De telling van de kindregeling is vrij arbeidsintensief. De bedoeling dat we dit 
twee keer per jaar gaan doen: 1 januari en 1 juli).

Bij de doelgroep en overige organisaties (bijv. sport, onderwijs, welzijn) is de kindregeling goed 
bekend. Het gaat erom dat elk kind (c.q. ouder) dat er recht op heeft ook de tegemoetkoming 
ontvangt.
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Bij de aanpassing van de bedragen is rekening gehouden met de ervaringen van het NIBUD en 
onderscheid gemaakt in twee leeftijdsgroepen. De leeftijdsgroep die de meeste  kosten heeft, krijgt 
de hoogste tegemoetkoming. Ervaringen/knelpunten zijn nog niet aan te geven, aangezien de 
nieuwe bedragen nog niet zijn geëffectueerd.

Taakstelling Jeugdzorg [VVD-2/M1/M2, CU-4]
Als gevolg van de tekorten is door de raad een taakstelling opgelegd van € 100.000 per jaar, 
oplopend naar € 400.000 totaal. Bij jeugdhulp moet, conform de wet, de gemeente iedere jeugdige 
met een ondersteuningsvraag door de gemeente voorzien van passende en tijdige ondersteuning; we 
spreken dan over een zogenaamde open einde regeling. Immers er mag geen vraag afgewezen of 
uitgesteld worden op budgettaire gronden. Het is dus op voorhand niet aan te geven of de 
bezuinigingstaakstelling jaar na jaar gerealiseerd kan worden. 
Uit het Landelijk financieel onderzoek (arbitrage commissie), blijkt dat de financiële middelen van het 
Rijk aan de gemeenten fors uit de pas lopen met daadwerkelijke kosten die gemeenten moeten 
maken. 
De verwachting is dat we met het preventiebeleid en beschikbaarheid van algemene voorzieningen, 
de kosten van Jeugdzorg (en andere delen van sociaal domein) op termijn kunnen beheersen. Dit 
vraagt echter nog tijd én investeringen. Op grond van deze overwegingen is onzeker of de totale 
bezuinigingstaakstelling van € 400.000 binnen de termijn gerealiseerd kan worden. 
Maar zoals aangekondigd, hier komen we bij de perspectiefnota op terug.  

Zorgaanbod [CU-4]
In de tussentijd zullen wij u door middel van de daarbij van toepassing zijnde informatiekanalen van 
informatie voorzien over onderwerpen als behandelcapaciteit (wachttijden); algemene staat van de 
jongeren in Dalfsen en het zicht op mentale weerbaarheid. Dit laatste onderwerp staat ook centraal 
in de gesprekken met het onderwijs over de inzet van het gemeentelijk deel van de middelen uit het 
Nationaal Programma Onderwijs. U wordt ook daarover op een later moment geïnformeerd.

Beantwoording van wethouder A. Schuurman

Ik reageer graag op de vragen die door de diverse fracties zijn gesteld. Ik doe dit per fractie. 

GB 7: Is het mogelijk om de verbouwing van het gebouwtje op Welsum naar voren te halen? 

Er is nog geen concreet plan opgesteld voor het verbouwen van het gebouw en we koersen op 
opname in het investeringsplan voor 2023. Er moet eerst een goed plan gemaakt worden waarbij er 
ook oog is voor alternatieven. 

GB 9: Energie-armoede. Ziet u mogelijkheden om mensen te helpen, u denkt daarbij in ieder geval aan 
goede voorlichting. 

Voorkomen van energiearmoede is een vast thema in het duurzaamheidsprogramma. Als voorbeeld 
de gratis energiecoach, extra voorlichtingsavonden, nieuwsbrieven, de verzilverlening en de 
duurzame meerjarenafspraken met Vechthorst. Vechthorst is regionaal koploper met het isoleren 
van woningen (alle woningen op niveau B in 2025 en waarschijnlijk al in 2023) en het plaatsen van 
zonnepanelen en draagt op deze manier dus bij aan het voorkomen van energiearmoede. De 
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grootste gevolgen zullen dan misschien ook wel te vinden zijn in grote slecht geïsoleerde woningen in 
eigendom van onze inwoners. Een ander voorbeeld is de Dalfser aanpak van de landelijke RRE-
subsidie (gratis energiepakketten/LED-lampen). Ook bij de volgende ronde (RREW) zullen wij hier 
specifiek aandacht aan besteden. 

Daarnaast hebben we in Dalfsen ook nog een samenwerking met de Kerken en een aantal 
maatschappelijke partners gerichte acties georganiseerd voor mensen met energiearmoede. Op deze 
manier proberen we alle doelgroepen te bereiken. 

Dus we proberen op verschillende manieren onze inwoners te helpen. Alle mogelijkheden die ons 
landelijk of regionaal worden aangeboden zetten we in. Of dit voorkomt dat er mensen in de 
problemen komt is niet op voorhand te zeggen en vraagt dus zeker onze aandacht. 

GB 10: Stand van zaken rondom het Centrumplan? 

Zoals al bij de 2e Berap aangegeven, werken we momenteel in samenwerking met een Werkgroep 
(de voormalige Klankbordgroep is omgezet naar een Werkgroep), bestaande uit inwoners en 
ondernemers uit het dorp, aan een voorstel voor de kaders van de Prinsenstraat en het Kerkplein 
(deelproject Klimaatwinkelstraat). Dit besluitvormende voorstel wordt in januari 2022 aan uw raad 
aangeboden. De rest van 2022 wordt dit concreet uitgewerkt in een uitvoeringsontwerp, waarna 
afhankelijk van besluitvorming begin 2023 kan worden gestart met de uitvoering en eind 2023 
oplevering volgt. 

GB 11: Is het mogelijk om kunst terug te laten komen in het nieuwe centrum? 

Wat ons betreft is dit mogelijk en zal moeten worden uitgewerkt qua vorm en plek in het centrum. 
Dit vraagstuk bespreken wij met de Werkgroep Centrumplan en dit zal door de werkgroep vast 
opgepakt worden. 

GB 12: Er is veel vraag naar woningen. Er is ruimte, waar wachten we nog op? 

Er is door recente grondaankopen inderdaad nu voldoende ruimte in alle kernen. Echter het 
merendeel van de grond heeft niet de bestemming ‘Wonen’ en kan dus nog niet daarvoor worden 
aangewend. Dit en komend jaar zullen de bestemmingsplanprocedures worden doorlopen, waarna 
tot het bouwrijp maken en vervolgens de uitgifte van de bouwkavels kan worden overgegaan. Ik ben 
het met u eens, de trajecten kosten veel tijd, echter hebben we ook met elkaar afgesproken om te 
participeren met de bestaande omgeving en dat vergt zorgvuldigheid en soms extra stappen. 

GB 13: Bedrijfsleven betrekken bij de woningbouwopgave. 

Zoals aangegeven beschikken wij momenteel niet over direct uitgeefbare grond in alle kernen en 
worden bestemmingsplanprocedures opgestart en doorlopen om tot de bestemming Wonen te 
komen. Het bedrijfsleven kan hier niet direct iets aan bijdragen, aangezien eerst de bestemming 
moet worden gewijzigd. Wel zijn we in gesprek met het bedrijfsleven om mogelijkheden te 
onderzoeken zodat we kunnen versnellen. 

GB 14: U ziet bij de bedrijventerreinen graag een meer coördinerende rol voor de gemeente, meer 
kijkend naar de mogelijkheden. 

Wij delen deze zorgen, maar laten ook weten dat dit inherent is aan keuzes door uw raad uit het 
verleden. Wij houden ons aan het tempo dat met u is afgesproken. Zoals bekend werken we op dit 
moment aan de volgende fase van ’t Febriek Zuid. Lemelerveld kunnen wij daarom op niet al te lange 
termijn bedienen met nieuwe bouwgrond voor bedrijfsactiviteiten. Keuzes voor nieuwe locaties en 
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de daarbij behorende omvang worden gemaakt in de vast te stellen Omgevingsvisie. Wij verwachten 
de Omgevingsvisie in het eerste kwartaal 2022 aan u ter vaststelling te kunnen voorleggen. De 
vervolgstap voor de bedrijventerreinen staat gepland voor Q4-22. 

CDA 4: De CDA-fractie ziet voor wonen mogelijkheden in erfpachtconstructies en ziet graag de 
mogelijkheden onderzocht. 

De grond kan via een erfpachtconstructie beschikbaar worden gesteld. Erfpacht is in dit deel van het 
land tot nu toe geen veel voorkomend, gebruikt en geaccepteerd middel. We volgen initiatieven in 
het land op de voet en tot dusver horen we dat het ook de nodige nieuwe vraagstukken met zich 
mee brengt maar het is een goed idee om dit te delen met u als raad. Ik wil voorstellen om met een 
korte analyse met plussen en minnen te komen die we u in Q2-22 via het RIS aanbieden. 

CDA 5: Ziet het college alsnog mogelijkheden voor een duurzaamheidslening voor alleen 
zonnepanelen? 

Een extra lening levert veel administratie op en daarnaast er is al een goed alternatief. De nationale 
energiebespaarlening is een aantrekkelijke, eenvoudige en populaire lening met een lage rente en 
een lange aflostermijn. Maximaal 75% van de lening mag men gebruiken voor de financiering van 
zonnepanelen. Zonder deze grens zou je zelfs geld kunnen verdienen door meer geld te lenen. Dat is 
iets wat ons college onwenselijk vindt. Wij zien dus geen heil in een lening voor sec zonnepanelen 
voor alleen onze gemeente. 

CDA 6: de vraag over bedrijventerreinen is al beantwoord bij GB 14. 

CDA 8: U vraagt of u het antwoord over verkeer, uitbreiding etc. gaat terugvinden in de nog op te 
stellen nota Economische Beleid? 

Ten dele. De omgevingsvisie is uw kader stellend document om keuzes te maken voor nieuwe 
bedrijfsterrein locaties. Wij zullen met een voorstel komen, maar uw raad zal moeten beslissen of de 
ambitie voldoende is. Deze keuze kunt u in Q1 bij de vaststelling van de Omgevingsvisie maken. 

Het nieuwe Economische beleid is meer gericht op de economische situatie gen gaat bijvoorbeeld 
over het vestigingsklimaat, vrijetijdseconomie, onderwijs en arbeidsmarkt en de wijze hoe Dalfsen 
opereert in de Regio en wat de invloed is van de Regio. Dus de positie die we willen innemen. Dus de 
ruimtelijke impact via de Omgevingsvisie en meer breder en meer in detail via het nieuw op te stellen 
economische beleid 

CU 7: Het antwoord over energie armoede is al gegeven bij de vraag 9 van GB over dit onderwerp. 

CU 8: Handhaving en toezicht toezicht bij de nieuwe Omgevingswet 

Bij inwerkingtreding omgevingswet bent u als raad bepalend in wat wel en niet onder de 
vergunningplicht valt en hoe er bij toezicht en handhaving wordt geageerd. De verwachting is dat 
werkwijzen en procedures bij inwerkingtreding van de Omgevingswet niet veranderen, omdat op de 
korte termijn geen grote veranderingen in het voorzicht liggen. U bent daar als raad zelf dus leading 
in (u draait aan de knoppen). Momenteel ligt er een voorstel voor formatie-uitbreiding bij Toezicht 
en Handhaving. De verwachting is dan ook dat we met deze nieuwe bezetting beter toegerust zijn op 
de inwerkingtreding en in kunnen spelen op de behoeften. Daarnaast zullen initiatiefnemers 
transparant moeten zijn en omwonenden zullen gewezen moeten worden op rechten en plichten 
zodat processen goed verlopen. “Snel” en “slim” op de positieve manier is goed maar ik neem aan 
dat u de variant bedoeld waarbij de belangen niet voldoende worden afgewogen en dat kan niet de 
bedoeling zijn. 
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CU 12: We wachten nog steeds op de eerste pilot voor tiny-houses. Wat houdt ons nu echt tegen om 
deze uitdaging vorm te geven? 

Vorige week is er nog een gesprek geweest met de woningstichting. Op dit ogenblik wordt er 
gekeken naar de vorm van ontwikkelen en financieren om problemen te voorkomen met vermeende 
staatssteun. Het voornemen is dus om dit verder op te pakken en dit met u als gemeenteraad te 
bespreken. Wat het tot dusver heeft tegen gehouden is het vinden van een juiste locatie met de 
juiste mogelijkheden maar zoals gezegd er worden stappen gemaakt. 

CU 13: U wenst voorrang voor de ontwikkeling van de Oostpoort in Dalfsen. 

In de Prinsenstraat ontstaan, zoals op de locatie van voormalig garagebedrijf Fokkens, wellicht 
mogelijkheden voor nieuwe appartementen. Ook bestaan er kansen als er winkels conform de 
vastgestelde Centrumvisie uit aanloopstraten verplaatst worden naar het kernwinkelgebied. In het 
gebied Oostpoort ontstaan hier wellicht ook mogelijkheden voor, wat nader wordt verkend bij de 
behandeling door het college van het principeverzoek voor herontwikkeling vanuit de markt. Zoals 
toegezegd tijdens de raadsvergadering in januari 2021, wordt dit principeverzoek vertrouwelijk met u 
gedeeld zodra het college hierover heeft besloten. En dat is op dit ogenblik nog niet zover. 

CU 14: Inbreidingslocaties binnen de kernen. 

Inbreidingslocaties worden zeker meegenomen waar mogelijk. Particuliere initiatieven daartoe 
worden allemaal ruimtelijk beoordeeld. Waar de gemeente zelf eigenaar is van potentiele 
inbreidingslocaties worden ook stappen gezet. Dat zijn meestal wel locaties waar slechts beperkt 
ruimte is voor nieuwe woningen en vaak zijn het ook locaties waar de omwonenden veel vragen en 
opmerkingen hebben over het nieuwe bouwplan. Als ontsierende bebouwing verwijderd wordt en er 
iets nieuws voor terug komt zijn dit soort locaties goed te transformeren. Uiteraard mits de 
grondeigenaar voor een redelijke grondprijs wil meewerken. Het zijn vaak wel arbeidsintensieve 
trajecten omdat er meer bebouwing terug komt dan er stond en bij het volgen van de 
participatieleidraad moet elke stap zorgvuldig worden genomen. Bij het noemen van specifieke 
locaties wil ik zeggen dat je maar een keer een eerste indruk kan maken. Ik ben echter wel heel 
benieuwd naar locaties en zou de initiatiefnemers graag willen uitnodigen om in contact te treden 
met de gemeente om het proces te bespreken. Als aanvulling: in elke kern zijn er plannen voor 
transformatie van bestaande locaties. 

CU 17: Uw vraag over de camperplekken en het langparkeren over de brug. 

Binnen de centrumplan wordt ook gekeken naar het fiets parkeren en het auto parkeren in relatie tot 
de loopafstanden en de bezetting van de parkeerplaatsen. Voor wat betreft de camperplekken heeft 
u voor de zomer gesproken over het vervolg en het is te kort dag om hier nu iets over te kunnen 
zeggen. 

CU 18: uw vraag over de verkenning bedrijventerrein. 

Zowel de opties in Nieuwleusen als in Dalfsen worden in het onderzoek betrokken zodra deze bekend 
zijn. 

CU 20: Het grensoverschrijdende karakter van grootschalige energieopwek. 

Juist om dit probleem het hoofd te bieden hebben we een samenwerking afgesproken met de 
gemeenten Zwolle, Zwartewaterland en Staphorst. Om aan de voorkant grensontkennend te denken 
en te handelen. We hebben bijvoorbeeld een speciaal participatieplan opgesteld waar men gebruik 
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van kan maken met hulp van de gemeente. En ook bij initiatieven in buurgemeenten staan altijd klaar 
voor een persoonlijk gesprek aan de keukentafel. 

CU 21: Opslag en transport van duurzame energie. 

Dit onderwerp krijgt zeker de aandacht die het verdiend omdat het kan zorgen voor het sneller 
realiseren van de opdracht en de opgave. Tot nu toe is dat namelijk echt wel een belemmering. 
Echter willen we er ook voor waken om alleen als gemeente het wiel uit te vinden en zoeken dus ook 
actief de samenwerking op. 

CU 22: vrijkomende agrarische bebouwing in zetten voor opslag energie. 

Ja, dit zou een mogelijkheid kunnen zijn. Op dit vlak hebben we nog geen concrete plannen of ideeën 
maar staan er, met de juiste randvoorwaarden, voor open. 

PvdA 3: Hoe gaat het met het energiebedrijf 

de uitvoering van ons duurzaamheidsbeleid gaat inderdaad via verschillende sporen en resultaten 
worden op verschillende momenten behaald. Dit is inherent aan de Energietransitie waar geen 
blauwdruk voor bestaat. Wat het Energiebedrijf betreft, hebben we met de Dorpen van Morgen 
diverse projecten onderzocht (Quickscans). Tevens is het College onlangs akkoord gegaan met de 
intentieovereenkomst met de Dorpen van Morgen om een Energiebedrijf te gaan opstarten (zie 
raadsmemo op RIS). Na het vaststellen van de kaders in december 2021, kunnen een aantal 
projecten mogelijk verder uitgewerkt worden. 

VVD 1: U bent benieuwd hoe het College kijkt naar de haalbaarheid van de huidige RES plannen en 
hoe ze kijkt naar alternatieve scenario's 

De huidige plannen zijn nog steeds haalbaar omdat het netwerk ruim voor 2030 fors wordt 
uitgebreid. Op het RIS is in oktober een raadsmemo geplaatst over de ontwikkelingen rondom het 
energiecluster en de netverzwaring. Uiteraard kijken we ook altijd naar alternatieven. Denk 
bijvoorbeeld aan nog meer energiebesparing, meer zon-op-dak, buurtbatterijen en waterstof als 
opslag.. 

D’66 ongenummerd: indicatoren economie 

Op pagina 39 van de begroting vindt u een belangrijke beleidsindicator. Daaruit blijkt dat Dalfsen qua 
vestigingsklimaat het goed doet ten opzichte van de indicator Nationaal gezien. 

Het klopt dat wij verder geen indicatoren hebben, vooral ook omdat het ons ontbreekt aan input van 
gegevens. Zoals u weet willen wij in 2022 een nieuwe nota Economisch beleid/ Economische agenda 
opstellen. Dit aandachtspunt zullen wij bij de opstelling daarvan meenemen. Wel willen wij alvast 
een winstwaarschuwing afgeven dat sturing van de markt zeer complex is en we ons zelf ook de 
vraag moeten stellen hoe ver wij daar als overheid in willen gaan. 

D’66 ongenummerd: Gemeentelijke monumenten. 

Uit contacten met monumenteneigenaren blijkt over het algemeen begrip voor uw besluit. Echter 
zijn er ook monumenteneigenaren die vanwege de hoge kosten het onderhoud uitstellen, nu er geen 
subsidie meer wordt verstrekt. Dit kan leiden tot achteruitgang van het monument. 

Beantwoording van burgemeester E. van Lente
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In mijn bijdrage in deze eerste termijn staan vijf thema’s centraal:

– dienstverlening aan onze inwoners en ondernemers

– de gemeentelijke organisatie

– ICT 

– opvang asielzoekers en huisvesting statushouders

– Regio Zwolle

Over de dienstverlening door de gemeente: 
We proberen onze dienstverlening zo goed mogelijk af te stemmen op inwoners en ondernemers, 
met inachtneming van wettelijke vereisten en ontwikkelingen om ons heen. En u kent de strekking 
van de visie op dienstverlening van de gemeente Dalfsen: persoonlijk in een digitale wereld. Dit 
betekent dat de dienstverlening van burgerzaken ook in het gemeentehuis en in De Spil beschikbaar 
blijft. Voor inwoners die liever in persoon zaken regelen of voor inwoners die digitaal minder vaardig 
zijn, is er altijd de mogelijkheid telefonisch contact op te nemen of om langs te komen bij de 
gemeente. In de Infopunten kan er ook geholpen worden bij digitale diensten. En ten slotte zetten de 
bibliotheken nadrukkelijk in op digitale geletterdheid (CU#9). 

De gemeentelijke organisatie:
Los van de wijze waarop de diensten worden aangeboden, hebben we in het gemeentehuis 
ambtenaren nodig om deze diensten te verlenen. En daar knelt het. Al bij de behandeling van de 
Perspectiefnota wees uw raad daar al op, en de aanloop naar deze begroting hebben we daar ook in 
een informerende sessie over doorgepraat. In deze begroting wordt voorgesteld om een aantal 
knelpunten op te lossen, zodat we kunnen voldoen aan wettelijke termijnen, als goed werkgever de 
werkdruk behapbaar houden en tegelijkertijd ook een aantal nieuwe ontwikkelingen in gang kunnen 
zetten, zoals integraal werken en onze wens om bestuurlijke vernieuwing / inwonerbetrokkenheid 
(‘Goed Goan’) in praktijk te brengen. 

Door corona hebben we de afgelopen periode meer hybride gewerkt. Dit zou niet moeten leiden tot 
verminderde bereikbaarheid van ambtenaren (GB#1). Vanwege de vacatures die er waren, is er op 
bepaalde afdelingen wel een aanpassing doorgevoerd van de dienstverlening. Dit om ervoor te 
zorgen dat wettelijke termijnen gehaald worden van lopende aanvragen. Hierdoor is er soms voor 
inwoners geen vrije inloop meer, maar is dit beperkt tot tijdsblokken. Uiteindelijk leidt dit in onze 
beleving wel tot kwalitatief betere dienstverlening, omdat er dan gerichter kan worden voorbereid. 

De vacatures die er zijn, kunnen in een aantal gevallen worden opgelost als uw raad met deze 
begroting ook middelen vrijmaakt. Daarmee wordt de kwetsbaarheid van de organisatie verminderd 
(CU #11), maar er zijn ook zeer moeilijk in te vullen vacatures omdat de arbeidsmarkt enorm krap is. 
Dus met alleen middelen voor personeel zijn we er niet. Om mensen te werven zoeken we naar 
nieuwe manieren, zoals de campagne Dalfsen zoekt Talent en het betrekken van werving- en 
selectiebureaus voor lastig in te vullen vacatures. (#GB2) 

Investeren we nu te stevig, precies genoeg, of juist nog te weinig in de organisatie (PvdA #VC1)? 
Verschillende fracties oordelen hier verschillend over. Of we het goede en genoeg doen, is een vraag 
voor de komende periode, ook in het licht van nieuwe ontwikkelingen die op ons af komen, en waar 
we zelf als gemeente in willen investeren (andere werkwijzen). Voor nu is de voorgestelde 
investering bedoeld om de ergste nood te lenigen en om met betrekking tot nieuwe ontwikkelingen 
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de boot niet te missen. De gemeentesecretaris is graag bereid om u zeker jaarlijks in een sessie over 
bedrijfsvoering en organisatie bij te praten. Als uw raad dat wenst, dan organiseren we dat. 

ICT en digitalisering: 
De fractie van GB (#3) vraagt naar onze voorbereiding op het gebied van de Wet Digitale Overheid, 
de Wet Open Overheid en de Wet Modernisering Elektronisch Bestuurlijk Verkeer. Uiteraard wordt 
daar al aan gewerkt, ook met partners in de regio, binnen en buiten ONS. Ter lichte nuancering nog 
wel de opmerking dat de Wet Open Overheid pas begin oktober is aangenomen door de Eerste 
Kamer, dus het is pas kort geleden bekend geworden dat deze wet per mei 2022 in werking treedt. 
De fractie van de CU (#10) vraagt naar de voorbereidingen op het gebied van een hack. Intern 
hebben we daarvoor onze CISO – de Chief Information Security Officer – die de ICT-veiligheid als 
centrale aandachtsgebied heeft. SSC ONS is hier uiteraard ook flink mee aan het werk en daarbij 
heeft de hack in Hof van Twente ook weer het nodige geleerd. Los van de maatregelen in hardware, 
netwerken en servers, en het aantrekken van expertise, wordt ook het nodige georganiseerd als het 
gaat om bewustwording, zoals symposia en trainingen. Vanuit ONS werd vorige week ook de vraag 
gesteld of raden en Staten meer inhoudelijk willen worden bijgepraat. Die vraag zal ik bij de 
agendacommissie neerleggen. 

Opvang asielzoekers en huisvesting statushouders (CU #6): 
We richten ons inderdaad op beide doelgroepen. Dat is de vraag vanuit het Rijk en dat is ook onze 
morele plicht. Voor de opvang van asielzoekers zoeken en onderzoeken we tijdelijke locaties. 
Morgen verschijnt hierover een artikel in Kernpunten, waarbij we inwoners en ondernemers ook 
vragen om hulp. Ook de Plaatselijke Belangen en kerken willen we vragen mee te denken. De 
taakstelling rond statushouders vergt dat er voldoende woningen beschikbaar zijn, en dat valt niet 
mee in deze krappe woningmarkt. Het college onderzoekt de mogelijkheden om versneld gronden te 
ontwikkelen en woningen te bouwen, zodat we voor alle doelgroepen meer woningen beschikbaar 
krijgen. 

Ten slotte: de Regio Zwolle: 
De lijn die door de fractie van CU (#19) wordt bepleit, is de koers die we varen. Op 15 september is 
een brief van de drie Vechtdalgemeenten met betrekking tot de verstedelijkingsstrategie verzonden 
aan de Regio Zwolle en het college geeft uiteraard uitvoering aan de motie vreemd aan de orde van 
de dag (raad september 2021). We bezien op welke overige thema’s samenwerking in 
Vechtdalverband van toegevoegde waarde is. Tegelijkertijd blijven we vanuit de thema’s en op grond 
van de ligging van de gemeente Dalfsen ook goed kijken naar welke allianties ons verder helpen. 


